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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU LF UK V PLZNI 

30.5. 2024 | 15:00 | U 2.13 

 

Přítomní členové AS LFP: prof. MUDr. Milan Hora, Ph.D., MBA, prof. Ing. Jaroslav Hrabák, Ph.D., doc. MUDr. 

Karel Ježek, Ph.D., doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D., prof. MUDr. Václav Liška, Ph.D., prof. MUDr. Hynek 

Mírka, Ph.D., prof. MUDr. Jiří Moláček, Ph.D., MUDr. Jan Netolický, Ph.D., doc. MUDr. Tomáš Skalický, Ph.D., 

doc. MUDr. Jitka Švíglerová, Ph.D., prof. MUDr. Mgr. Zbyněk Tonar, Ph.D., prof. MUDr. Samuel Vokurka, Ph.D., 

Jaroslav Beneš, Petra Janoušová, Karel Mikulčák, Přemysl Pidrman, Dominik Smejkal, Špilarová Simona, 

MUDr. Lucie Züglerová,  

Omluveni členové AS LFP: MUDr. Jan Barcal, Ph.D., prof. MUDr. Jan Beneš, Ph.D., prof. MUDr. Jitka Mlíková 

Seidlerová, Ph.D., prof. MUDr. Tomáš Reischig, Ph.D. 

Hosté: Marios Kaloutsis, MUDr. Anna Malečková, Ph.D., Ing. Lenka Křikavová, prof. MUDr. Jindřich Fínek, 

Ph.D., Šimon Hrabačka, Mgr. Zuzana Zmrhalová, MUDr. Sára Štampachová, Ing. Libor Kočí, Ing. Marie 

Klečková, doc. Ing. Václav Babuška, Ph.D., Mgr. Adam Šoukal, prof. MUDr. Dana Müllerová, Ph.D., MUDr. 

David Kverka, prof. MUDr. Milan Štengl, Ph.D. 

PROGRAM:  

1. Úvod, schválení programu zasedání, kontrola a schválení zápisu z minulého zasedání – doc. MUDr. 

Aleš Kroužecký, Ph.D. 

2. Slovo děkana – prof. MUDr. Jindřich Fínek, Ph.D. 

3. Výsledky předcházejících per rollam hlasování – doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

4. Druhá novela Pravidel pro organizaci studia Lékařské fakulty v Plzni Univerzity Karlovy - Mgr. 

Adam Šoukal 

5. Druhá novela Statutu Lékařské fakulty v Plzni Univerzity Karlovy – Mgr. Adam Šoukal 

6. Výroční zpráva o hospodaření LFP v roce 2023 – Ing. Marie Klečková 

7. Rozvaha příjmů a výdajů LFP na rok 2024 včetně kapitálového rozpočtu – Ing. Marie Klečková 

8. Informování o záměru spolku Montessori o získání dotace z dotační výzvy ENERGov. č. 2/2023 pro 

budovu Procháskova ústavu – Ing. Marie Klečková, Mgr. Adam Šoukal 

9. Projednání návrhu nájemní smlouvy s organizací Ordinarius z.s. na pronájem části budovy Lidická 

6 – Mgr. Adam Šoukal 

10. Podmínky pro přijímací řízení AR 2025/26 v českém jazyce – doc. Ing. Václav Babuška, Ph.D. 

11. Podmínky přijímacího řízení do magisterských studijních programů v anglickém jazyce – Mgr. 

Zuzana Zmrhalová 

12. Informace o činnosti ombudsmana LFP za období říjen 2023 – květen 2024 - doc. MUDr. Jitka 

Švíglerová, Ph.D. 

Akademický senát 
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13. Různé 

 

1. ÚVOD, SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ, KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ – 
doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

 
Usnesení: AS LFP UK schvaluje program zasedání.  

(přítomných členů AS: 18) 

Hlasování: pro 18, proti 0, zdržel se 0  

 

Usnesení: AS LFP UK schvaluje zápis ze zasedání AS LFP UK konaného dne 29.2. 2024. 

(přítomných členů AS: 18) 

Hlasování: pro 17, proti 0, zdržel se 1 

 
2. SLOVO DĚKANA - prof. MUDr. Jindřich Fínek, Ph.D.  

 
Děkan fakulty prof. MUDr. Fínek, Ph.D. promluvil o problému podfinancování vysokého školství.  
3. června připravují Hum-Soc fakulty pochod Prahou, aby upozornily na to, jak jsou vysoké školy 
podfinancované. Podfinancování se netýká jen Hum-Soc fakult, ale týká se stejně tak i lékařských 
fakult. Mezi roky 2013 a 2023 dotace do ostatního školství narostla o 140–180 %, přičemž do 
vysokých škol pouze 42 %. Inflace byla za to období 48 %. V průběhu deseti let se tedy dotace do 
vysokého školství snížila.  Naše fakulta přijala místo 315 studentů (což je náš závazek vůči vládě), 
studentů 361. Své závazky jako lékařská fakulta tedy plníme, leč ministerstvo školství navrhuje, aby 
příspěvek P (který dostáváme právě na podporu navýšení počtu přijatých studentů), byl vnořen do 
A složky rozpočtu (tedy složky fixní). Znamenalo by to, že by fakulta nedostávala samostatný 
příspěvek P (který se ročně pohybuje mezi 60–70 miliony korun). Ten se vyznačuje tím, že při 
rozdělování rozpočtu jde cíleně k naší fakultě, není rozdělován v rámci rozpočtu UK. Jeho vnoření 
do A by tedy mohlo vést k významnému poklesu příjmu fakulty (protože se dá očekávat, že by 
složka A nebyla o výši příspěvku při zanoření P odpovídajícím způsobem navýšena).  
 
Děkan dále informuje, že naše fakulta podpořila akci „Hodina pravdy/Kolaps systému“ 
prohlášením, které je uvedeno na našich webových stránkách.  
 
Protože je naše fakulta dobře ekonomicky vedená s vyrovnaným výsledkem hospodaření, tak se 
děkan fakulty s tajemnicí fakulty rozhodli plánovat pro rok 2024 odměnový rozpočet v objemu 
jedné mzdy který budou mít vedoucí pracovišť na rozdělení odměn.  Udělená odměna pro samotné 
vedoucí (rozpočet děkana) bude činit v měsíci červnu max 40 % jedné mzdy (individuální 
rozhodování).  
 
Děkan fakulty dále informuje, že v současné době probíhá volba vedení Asociace děkanů lékařských 
fakult. Profesor Fínek navrhl jako předsedu asociace profesora Widimského ze 3. lékařské fakulty 
UK. Na sobotu 15.6. je plánované setkání děkanů asociace. Spolu s děkanem Widimským sestavil 
děkan fakulty otázky, na které je potřeba si v blízké budoucnosti odpovědět. Tento seznam otázek 
ještě neprošel korekturou ostatních fakult, ale jde o otázky zásadní. Pro příklad uvádí tyto: Jakou 
právní formu by měly mít lékařské fakulty v roce 2035? Současnou, tedy zůstat uvnitř současných 
univerzit společně s ostatními obory? Vytvořit lékařské, zdravotnické, biomedicínské univerzity? 
Předat klinickou výuku fakultním univerzitním nemocnicím a zachovat si jen obory teoretické?  

 
Usnesení: AS LFP UK bere informace na vědomí.  
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3. VÝSLEDKY PŘEDCHÁZEJÍCÍCH PER ROLLAM HLASOVÁNÍ – doc. MUDr. Aleš Kroužecký 

 

1. hlasování proběhlo 11.4. – 18.4. 2024.    

Hlasování: hlasovalo 21 členů, pro 21, proti 0, zdržel se 0  

Usnesení 1/9: AS LFP UK schvaluje podmínky přijímacího řízení do doktorských studijních 

programů II pro akademický rok 2024/2025. 

 

Usnesení 2/9: AS LFP UK souhlasí s podáním žádosti o udělení akreditace doktorského studijního 

programu Fyziologie a patologická fyziologie. 

 

Usnesení 3/9: AS LFP UK souhlasí s podáním žádosti o udělení akreditace doktorského studijního 

programu Gynekologie, porodnictví a pediatrie. 

 

Usnesení 4/9: AS LFP UK souhlasí s podáním žádosti o udělení akreditace doktorského studijního 

programu Chirurgie. 

 

Usnesení 5/9: AS LFP UK souhlasí s podáním žádosti o udělení akreditace doktorského studijního 

programu Neurologie, psychiatrie a duševní zdraví. 

 

Usnesení 6/9: AS LFP UK souhlasí s podáním žádosti o udělení akreditace doktorského studijního 

programu Patologie. 

 

Usnesení 7/9: AS LFP UK souhlasí s podáním žádosti o udělení akreditace doktorského studijního 

programu Personalizovaná diagnostika a terapie v onkologii. 

 

Usnesení 8/9: AS LFP UK souhlasí s podáním žádosti o udělení akreditace doktorského studijního 

programu Vnitřní nemoci. 

 

Usnesení 9/9: AS LFP UK souhlasí s podáním žádosti o udělení akreditace doktorského studijního 

programu Dermatovenerologie. 

 

 

2. hlasování proběhlo 3.5. – 8.5. 2024. 

 

Hlasování: hlasovalo 22 členů, pro 22, proti 0, zdržel se 0 

 

Usnesení: Akademický senát Lékařské fakulty v Plzni projednal návrh změny Vnitřního mzdového 

předpisu UK a podporuje jeho přijetí. Tato novela v příslušných mzdových třídách zajišťuje, že 

základní část mzdy (tarif), bude složkou spravedlivou, transparentní a srovnatelnou pro všechny 

pracovníky na UK. 

Ačkoliv akademický senát LFP schválení novely VMP UK podporuje, tak zároveň však důrazně 

upozorňuje na tyto skutečnosti:  

 

• Přijetí novely VMP by nemělo do budoucna zakládat nárok na mzdovou kohezi u fakult, 

které deklarovaly nedostatečný objem finančních prostředků pro přijetí souvisejících opatření. 
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• Přestože výše celkové mzdy zaměstnance zůstane zachována, upozorňujeme, že přijetím 

navržené novely se oslabuje význam osobního ohodnocení jako součásti mzdy zaměstnance. 

 

 

4. DRUHÁ NOVELA PRAVIDEL PRO ORGANIZACI STUDIA LÉKAŘSKÉ FAKULTY V PLZNI 

UNIVERZITY KARLOVY – Mgr. Adam Šoukal 

 

Mgr. Šoukal informuje, že proběhla dvě kola připomínkového řízení s legislativní komisí velkého 

senátu. Legislativní komise nepřipomínkovala obsah, ale spíše formu. Požadovali jasnější definici 

magisterského nenavazujícího a magisterského navazujícího studijního programu. Zákon o 

vysokých školách říká, že zná pouze navazující, což znamená nově vznikající studijní program a 

nezná tzv. nenavazující, tj. všeobecné a zubní lékařství. Pravidla jsou tedy upravená tak, aby to bylo 

jednoznačné.  

Jedinou obsahovou změnou je po dohodě se studijním odborem rektorátu vymazání odstavce „o 

souběhu studia“ V pravidlech je již ustanoveno, že všichni studijní proděkani mají možnost 

studenta zajistit i jinak než zákazem souběhu – například navržením rozdílových zkoušek. 

Dále byl vznesen požadavek na to, abychom do přechodných ustanovení uvedli, že nové odstavce 

týkajících se školitelů, vejdou v platnost od nového akademického roku 2024/2025.  

Předseda legislativní komise MUC. Karel Mikulčák potvrdil, že připomínky byly zpracovány, 

legislativní komise se jimi zabývala a doporučuje senátu novelu přijmout. 

Usnesení: AS LFP UK projednal návrh druhé novely Pravidel pro organizaci studia Lékařské 

fakulty v Plzni Univerzity Karlovy a rozhodl o jejím schválení.  

 

(přítomných členů AS: 19) 

Hlasování: pro 18, proti 0, zdržel se 1 

 

 

5. DRUHÁ NOVELA STATUTU LÉKAŘSKÉ FAKULTY V PLZNI UNIVERZITY – Mgr. Adam 

Šoukal 

Mgr. Šoukal uvádí, že zde nedošlo k žádným podstatným změnám. Pouze je jasně definováno, že 

původní sponse se vztahuje na všeobecné a zubní lékařství a nová na nový magisterský program 

Zobrazovací a ozařovací technologie v radiodiagnostice, nukleární medicíně a radioterapii.  

V novele došlo také k úpravě názvu fakulty a znaků. Nadále již nebude používána zkratka LF UK 

v Plzni, ale LFP UK.  

Usnesení: AS LFP UK projednal návrh druhé novely Statutu Lékařské fakulty v Plzni 

Univerzity Karlovy a rozhodl o jejím schválení.  

(přítomných členů AS: 19) 

Hlasování: pro 19, proti 0, zdržel se 0 

 

6. VÝROČNÍ ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ LFP V ROCE 2023 – Ing. Marie Klečková   

Tajemnice fakulty Ing. Klečková představila výroční zprávu o hospodaření LFP v roce 2023. 

Podkladové materiály, včetně podrobné předkládací zprávy jsou k nalezení v MS Teams (Tým AS 
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LFP / Soubory / Podkladové materiály / 2024 /2024_05_30 řádné zasedání/ Výroční zpráva o 

hospodaření LFP v roce 2023). 

Výroční zprávu předkládá děkan fakulty ke schválení Akademickému senátu. Shrnuje ekonomický 

vývoj fakulty za uplynulý rok a je užitečným pomocníkem při sestavování dalšího rozpočtu. Zpráva 

poskytuje ucelený přehled o finančním a provozním stavu fakulty a je důležitá pro transparentnost 

a další strategické rozhodování.  

Tajemnice fakulty uvádí, že fakulta je finančně zdravá, přičemž zisk fakulty za rok 2023 je 4 835 

tisíc korun.  

Předseda Ekonomické komise prof. MUDr. Liška, Ph.D. informuje, že Ekonomická komise LFP UK 

Výroční zprávu detailně dne 27.5. projednala a doporučuje Akademickému senátu LFP její přijetí.  

Usnesení: AS LFP UK schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Lékařské fakulty v Plzni za rok 

2023. 

(přítomných členů AS: 19) 

Hlasování: pro 19, proti 0, zdržel se 0 

 

7. ROZVAHA PŘÍJMŮ A VÝDAJŮ LFP NA ROK 2024 VČETNĚ KAPITÁLOVÉHO ROZPOČTU– 

Ing. Marie Klečková 

Ing. Klečková představila Rozvahu příjmů a výdajů LFP UK na rok 2024.  

Rozvaha příjmů a výdajů LFP UK je zásadně sestavovaná jako vyrovnaná. Při zpracování návrhu na 

rok 2024 vycházela fakulta ze skutečností z roku 2023 a z předpokladů výnosů, nákladů, příjmů a 

výdajů pro rok 2024.  

Tajemnice fakulty uvádí, že rozvaha příjmů a výdajů vychází ze skutečností, které víme, že byly a 

nakolik se budou/nebudou opakovat v roce letošním. Vycházíme tedy nejprve z Výroční zprávy o 

hospodaření za rok 2023. Dále při sestavení RPV pro rok 2024 zohledňuje informace ze znění 

aktuálních a souvisejících norem, např. Pravidla pro poskytování příspěvků a dotací vysokým 

školám, Principy  pro rozdělování příspěvků a dotací na UK, zohledňujeme projektové příležitosti 

a zdroje, vědecké, ostatní  a doplňkové příjmy. .  

Univerzita pro letošní rok rozděluje celkově 6,9 miliardy korun. Z toho bylo naší fakultě přiděleno 

269.2 mil korun (4 %). Meziročně je to o 2.1 mil. korun méně, než bylo v roce minulém.  

Dále tajemnice Ing. Klečková apeluje na důležitost naslouchání, modelace, sdílení informací a 

zajištění reprezentace LFP na všech možných úrovních, ať už prostřednictvím našich zástupců 

v Ekonomické komisi AS UK, prostřednictvím děkanů fakult, tajemníků – tedy každého, kdo na své 

rovině navnímá souvislosti, které budou klíčové pro sestavení rozpočtu 2025,  

 

Investiční/kapitálový rozpočet LFP:  

Jedná se o veškeré komodity, opravy budov, technické zhodnocení, přístrojové vybavení od 80tis. 

Kč a výše.  Tajemnice předává slovo Ing. Kočímu, aby promluvil o kapitálovém rozpočtu. Ten 

v úvodu konstatuje, že z kompletního plánu investic fakulty platí fakulta část z vlastních prostředků 

(tzn. z FRIMu) a významnou část čerpá z dotací a externích zdrojů.   
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Rozpočet FRIMu se dá rozdělit na tři velké skupiny (1) stavby (zde nejvíc konzumuje projektová 

dokumentace na rekonstrukci Šafránkova pavilonu a na Sportovní halu), (2) výdaje na vylepšení a 

dotváření a opravy v kampusu a IT vybavení a (3) stroje a zařízení – zde se jedná především o 

kofinancování běžících projektů.  

Ve shodě s ekonomickou komisí AS LFP je doporučeno pro letošní rok plánovat výdaje z FRIMu ve 

výši 33 milionů korun. 

Ing. Kočí dále mluví o narůstajících investičních výdajích fakulty, které vyplývají a budou vyplývat 

z průběžné nutnosti obnovovat vybavení. Jedná se o finanční zátěž, která se jeví velmi reálně a bude 

nepochybně vyžadovat diverzifikaci zdrojů, které tyto nároky pokryjí.  

Ing. Klečková pokračuje v tématu rozpočtu naší fakulty. Mezi silné stránky patří fondy a plánování 

rozpočtu, stejně tak získávání zdrojů z projektů. Fakulta také dobře pojmenovává a řídí rizika, 

provádí akvizici zahraničních studentů, a nakonec také aktivně vyhledává výzvy – například 

otevření vlastní menzy, pronájmy budov, rekonstrukci Šafránkova pavilonu (ŠAF) a podobně. 

Tajemnice fakulty vnímá též jako silnou stránku naší fakulty fungující komunitu, která vyhledává a 

sdílí informace.  

Příležitostí k diverzifikaci příjmové části rozpočtu je například znalost metodiky hodnocení 

výsledků vědy, doplňková činnost, smluvní výzkum.  

Hrozba rozpočtu spočívá v „tuhé“ legislativě, protože fakulta hospodaří s veřejnými prostředky, 

dále RPV ovlivňuje také (ne)stabilita studentů vyšších ročníků a nárust provozních nákladů.  

Tajemnice fakulty dále vysvětluje problematiku spravování ŠAFu – přestože naše fakulta tuto kolej 

jako budovu spravuje, tak výnosy z provozu jdou ve prospěch jiné součásti UK - Kolejí a menz. 

V rámci UK se jedná o nestandartní model, který chceme řešit.  

Předseda Ekonomické komise AS LFP prof. Liška uvádí, že se ekonomická komise detailně 

materiálem Rozpočtu i analýzou investic zabývala. Zdůrazňuje důležitost efektivity při budoucí 

obnově přístrojů. Vyjadřuje také podporu ekonomické komise pro rozpracování projektu na ŠAF a 

jeho opravu. Uzavírá tím, že ekonomická komise doporučuje Akademickému senátu přijetí 

rozpočtu (rozvahy příjmů a výdajů) na rok 2024.  

V diskuzi se doc. Švíglerová dotazuje na osud peněz z prodeje budovy děkanátu. Ing. Klečková 

vysvětluje, že výsledná částka z prodeje budovy (po odpočtu souvisejících nákladů) je cca 35 

milionů korun, ale dle pravidel UK se jedná o příjem univerzity. Po dohodě s vedením UK jsou nyní 

„v úschově“ s příslibem, že se s nimi nedisponuje. Diskutujeme s vedením UK o možnosti financovat 

touto částkou částečně rekonstrukci ŠAF nebo ji použít jako část splátky půjčky fakulty od UK za 

realizaci nového kampusu (která činí 57 milionů korun).  

Doc. Ježek podporuje možnost provozovat si kolej ŠAF sami – podobně jako si úspěšně provozujeme 

vlastní menzu. K tomu Ing. Klečková uvádí, že 20. června proběhne schůzka s ředitelkou Kolejí a 

menz, kde bude tato možnost diskutována.    

Usnesení: AS LFP UK schvaluje Rozvahu příjmů a výdajů Lékařské fakulty v Plzni na rok 2024 

v předloženém znění dokumentů a příloh včetně kapitálového rozpočtu na rok 2024.  

(přítomných členů AS: 17) 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 1  
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8. INFORMOVÁNÍ O ZÁMĚRU SPOLKU MONTESSORI O ZÍSKÁNÍ DOTACE Z DOTAČNÍ VÝZVY   

ENERGOV. Č.2/20Ě3 PRO BUDOVU PROCHÁSKOVA ÚSTAVU – Ing. Marie Klečková, Mgr. Adam 

Šoukal 

 

Ing. Klečková informuje o tom, že spolek Montessori, kterému pronajímáme prostory 

v Procháskově ústavu, investuje do budovy velké množství vlastních zdrojů. Na podzim se chystají 

otevřít základní a mateřskou školu. Spolek má uzavřenou nájemní smlouvu na pět let. Nyní spolek 

Montessori požádal fakultu o součinnost při podávání žádosti o dotaci ze státního fondu životního 

prostředí ENERGov. Spolek chce usilovat o získání dotace, která by umožnila vylepšit parametry 

budovy, okna, střechu a zateplení. Podle současného znění smlouvy jsou pronajímateli pouze na pět 

let, takže podle pravidel nemohou být příjemcem dotace. Mgr. Šoukal doplňuje, že si spolek 

Montessori zajistil prostředníka na vyřízení dotace - Dotace snadno s.r.o. (bližší informace lze 

nalézt v Podkladových materiálech na senátních MSTeams).  

Spolek Montessori tedy oslovil naši fakultu, zda jej může zplnomocnit k tomu, aby zahájili proces 

podání projektu do této výzvy. Z diskuze mezi naším ekonomickým a projektovým oddělením a 

tajemnicí vzešlo mnoho otázek. Tajemnice fakulty tedy oslovila rektorát s prosbou o jejich 

vyjádření k této věci. Jejich stavební a projektový odbor sepsal body, se kterými by se naše fakulta 

měla vypořádat, abychom minimalizovali potenciální rizika. Ing. Klečková dodává, že děkan fakulty 

ke snaze vypořádat sporné body vyzývá, protože myšlenku zkultivování budovy považuje za 

dobrou.  

Předseda Ekonomické komise, prof. Liška doplňuje, že na téma této otázky bylo na EK LFP vedeno 

rozsáhlé a pečlivé jednání, ze kterého vyplynul návrh usnesení, který je nyní předkládán ke 

schválení AS LFP. 

Usnesení: AS LFP UK doporučuje děkanovi vyžádat si od nájemce Procháskova ústavu 

Montessori Plzeň, spolek další dokumenty, které by umožnily posoudit realizovatelnost a 

rizika projektu ke snížení energetické náročnosti budovy Procháskova ústavu za využití 

dotačního titulu ENERGov č. 2/23, a to i s ohledem na metodické pokyny příslušných odborů 

rektorátu.  

(přítomných členů AS: 16) 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 

 

9.  PROJEDNÁNÍ NÁVRHU NÁJEMNÍ SMLOUVY S ORGANIZACÍ ORDINARIUS Z.S. NA PRONÁJEM 

ČÁSTI BUDOVY LIDICKÁ 6 – Mgr. Adam Šoukal 

 

Mgr. Šoukal informuje o žádosti organizace ORDINARIUS Z.S. o pronájem horního patra vily Lidická 

6 (v bývalém sídle Ústavu sportovní medicíny a aktivního zdraví), přibližně o výměře 200 m2. 

Součástí nájmu by byl i okolní pozemek, který organizace využije pro svoji činnost a bude jej 

udržovat. Organizace by platila veškeré energie za celou budovu. Fakulta si ve správě ponechá 

servisy a revize. Smlouva se uzavírá na dobu pěti let.  

Usnesení: AS LFP UK projednal záměr uzavřít s organizací Ordinarius z.s., IČO: 04128222, se 

sídlem Čivice 30, Dobříč, PSČ 331 51, jako nájemcem, nájemní smlouvu, jejímž předmětem 
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je nájem nebytových prostor v budově na adrese Lidická 474/6, 301 00 Plzeň, za roční 

nájemné ve výši 250 237,- Kč, s kladným stanoviskem.  

(přítomných členů AS: 15) 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0 

 

10. PODMÍNKY PRO PŘIJÍMACÍ ŘÍZENÍ AR 2025/26 V ČESKÉM JAZYCE – doc. Ing. Václav 

Babuška, Ph.D. 

Doc. Babuška informuje o změně kritérií při přijímacím řízení. Dříve byli přijímáni studenti bez 

přijímacích zkoušek do průměru 1,2. V loňském a letošním roce se ale ukázalo, že studentů, kteří 

toto kritérium splní, je příliš velké množství a tím se snižuje množství míst pro studenty, kteří 

úspěšně projdou přijímacím řízením. Na základě toho se průměr pro přijetí bez přijímacích zkoušek 

snižuje od AR 2025/26 na 1.06. I přesto se dá očekávat, že zhruba 120–150 studentů bude přijato 

bez přijímacího řízení.  

Druhou podmínkou, která se mění, je skutečnost, že všichni studenti, kteří nemají maturitu 

z českého jazyka, musejí prokázat, že mají certifikát z českého jazyka v úrovni C1. Tímto dochází ke 

zrušení výjimky pro studenty ze Slovenska, která byla dosud uplatňována. 

Usnesení: AS LFP UK schvaluje podmínky pro přijímací řízení AR 2025/26 

(přítomných členů AS: 16) 

Hlasování: pro 14, proti 2, zdržel se 0 

 

11. PODMÍNKY PŘIJÍMACÍHO ŘÍZENÍ DO MAGISTERSKÝCH STUDIJNÍCH PROGRAMŮ 

V ANGLICKÉM JAZYCE – Mgr. Zuzana Zmrhalová  

Mgr. Zmrhalová informuje, že se poplatek za příjímací řízení navyšuje z 880 Kč na 910 Kč.  

Usnesení: AS LFP UK souhlasí s podmínkami přijímacího řízení do magisterských studijních 

programů v anglickém jazyce pro akademický rok 2025/2026. 

(přítomných členů AS: 16) 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 

 

12. INFORMACE O ČINNOSTI OMBUDSMANA LFP ZA OBDOBÍ ŘÍJEN 2023 – KVĚTEN 2024 – 

doc. MUDr. Jitka Švíglerová, Ph.D. 

Doc. Švíglerová představuje akademickému senátu činnost ombudsmana a uvádí, že se rýsuje ve 

dvou směrech. Tím prvním je vzdělávání. Na podzim ombudsmanka absolvovala následující 

semináře: Genderově podmíněné násilí (16 hodin), Právní aspekty genderově podmíněného násilí 

na vysokých školách (8 hodin) a kurz Práce s konfliktem v praxi ombudsmana (40 hodin) a 

akreditovaný kurz Mediace (60 hodin).  

Druhou složkou práce je vlastní řešení oznámení, která se k ombudsmance dostanou. Celkově jich 

dosud bylo třináct. Jedenáct se týkalo průběhu výuky a zkoušení, jedno šikany a jedno sexuálního 



 

9 

 

obtěžování. Všechna oznámení byla úspěšně vyřešena. Na závěr doc. Švíglerová děkuje za podporu 

fakulty v její činnosti.  

Usnesení: AS LFP UK bere informace na vědomí 

 

13. RŮZNÉ 

Předseda AS, doc. Kroužecký informuje o poklesu počtu senátorů z řad studentů, a to z důvodu 

jejich úspěšného ukončení studia. Jedná se o kolegyni Sáru Štampachovou a kolegu Davida Kverku. 

Kolegům za jejich práci pro LFP i UK poděkoval. 

Pouze jeden ze dvou náhradníků se ujímá funkce – a sice Přemysl Pidrman. Proto je potřeba vyhlásit 

doplňovací volby. doc. Kroužecký navrhuje termín voleb 7. – 9. října.  

Usnesení: AS LFP UK schvaluje termín doplňovacích voleb do studentské části 

akademického senátu, v termínu 7. – 9. října 2024.  

(přítomných členů AS: 16) 

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 1 

 

Doc. Kroužecký navrhuje, aby tyto doplňovací volby proběhly z důvodu efektivity elektronickou 

volbou.  

Usnesení: AS LFP UK souhlasí s provedením doplňovacích voleb do studentské části 

akademického senátu elektronickou formou. 

(přítomných členů AS: 16) 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 

 

Doc. Kroužecký navrhuje pro tyto doplňovací volby složení volební komise ve složení Mgr. Alena 

Holá, MUDr. Lucie Züglerová, doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

Usnesení: AS LFP UK schvaluje volební komisi ve složení: Mgr. Alena Holá, MUDr. Lucie 

Züglerová, doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

(přítomných členů AS: 16) 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 

 

Předseda AS LFP doc. Kroužecký oznamuje, že další řádné zasedání AS LFP se bude konat 10.10. 

2024 tradičně v 15:00 v Azurové posluchárně.  

 

 

 

Zapsala: Mgr. Klára Branda 

Předseda AS: doc. MUDr. Aleš Kroužecký, Ph.D. 

Termín příštího zasedání AS: 10. října 2024 


